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Politikersvar til Jens-Kristian Lütken (V) vedr. solcelle-
anlæg på kommunale bygninger 

Jens-Kristian Lütken (V) har den 17. marts 2025 stillet følgende spørgs-

mål: 

 

"Hvor mange solcelleanlæg er der de sidste fire år opsat på kommu-

nale bygninger?”  

 

Økonomiforvaltningens svar 

Københavns Ejendomme (KEJD) har i perioden 2021 til 2025 registre-

ret opsætning af 25 solcelleanlæg på kommunens bygninger, som er 

etableret af Byggeri København (ByK) i forbindelse med nybyggeri og 

omfattende renoveringer.  

 

KEJD arbejder desuden sammen med HOFOR og andre interesserede 

kommuner på at etablere et solcelleselskab i regi af HOFOR. Med etab-

lering af selskabet vil det blive muligt at opsætte solcelleanlæg på flere 

af kommunens bygninger og etablere anlæg, som går udover energi-

rammeberegningen. Energirammeberegningen fastlægger en byg-

nings samlede energiforbrug og anvendes som grundlag for byggetil-

ladelser. Solcelleanlæg, der indgår i denne beregning i forbindelse med 

nybyggeri eller omfattende renoveringer, kan opsættes uden kravet om 

selskabsmæssig udskillelse, hvilket gør sig gældende for de 25 anlæg, 

der er opsat i perioden.  

 

KEJD arbejder også sammen med HOFOR om et solcelleanlæg som pi-

lotprojekt på Sankt Annæ Gymnasium.  

 

   

Til Jens-Kristian Lütken (V) 

 

 


